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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-05-04  
 

Justerat: 2006-05-09 
 
 
…………………………..  …………………………. 
Margareta Lilliestråle FA  Åsa Borgström NHR 
  
  
 
Närvarande:  
Ledamöter: mötesordförande  Margareta Lilliestråle FA 
   Jan Wihlborg IFS/CS  

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Anita Åkerhielm HiS 
Åsa Borgström  NHR 
   

Frånvarande: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 
 
Sekreterare:   Solveig Blid   
       
Tjänstemän: programchef  Anna-Lena Christensson  
  enhetschef  Håkan Wiegandt 
  programchef  Anders Lindgren 
  internrevisor  Irma Mattsson 
  planeringssekreterare Kerstin Henningsson 

  
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl.13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes med följande tillägg.  
Övriga frågor:  

• Till punkt 11 lades 11 b: Tertialrapport 1 
• Fråga om avlösarservice, i verksamhetsberättelsen för Enheten för funktionshindrade 

2005, s. 8, rubrik ’Insatser till brukare’. 
 
Samtliga frågor skrivs i protokollet i den ordning de behandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Åsa Borgström utsågs att tillsammans med mötesordföranden Margareta Lilliestråle justera 
dagens protokoll.  
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§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 
2006-05-09 efter kl 9.00.   
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-04-03 godkändes med följande tillägg: 
 
”Beslutades att tillsätta en arbetsgrupp för att arbeta med frågan om sysselsättning för 
personer med funktionsnedsättning, tillhörande personkrets 3.”  
 
Frågan diskuteras vidare vid följande sammanträde. 
 
§ 6. 2006-1173-511 Projekt om "Boendestöd till personer med tungt missbruk i ordinarie 
boende".  Ansökan till länsstyrelsen om stimulansbidrag för utveckling av vården av personer 
med tungt missbruk.  
 
Anna-Lena Christensson redogjorde för projektet som ska löpa över två år, ansökan görs för 
ett år i taget.  
 
Handikapprådet stödjer förslaget.  
 
§ 7. Angående Miltonprojekt 
Anna-Lena Christensson redogjorde för dagsläget gällande de tre Miltonprojekten som 
förvaltningen fått projektmedel till. 
 

• Koordinatorer 
De två Koordinatorerna är anställda sedan mitten av januari. De har påbörjat sin 
informationsinsamling i de åtta aktuella stadsdelarna inkl. landstingets verksamheter, för att 
uppdatera vad som hänt sedan förra kartläggningen som gjordes 2004.  
 
En koordinator är anställd av landstinget och en av de åtta stadsdelarna. De sitter på S:t 
Göransgatan 126, 13 tr. Projekttid är 1 år. 
 

• Case Managers (CM) 
 Sex Case Managers finns anställda. Tre för stadsdelarna, två för beroendemottagningarna på 
Kungsholmen och Östermalm och en för Norrtulls psykiatri.  
 
CM började under hösten 2005 och gick då en 10-poängsutbildning och hade några klienter. 
Under våren 2006 och under hösten 2006 ska de gå utbildningar om 5 poäng vardera i 
beroendeproblematik och psykiatri.  
 
CM har för närvarande ca 10 klinter vardera. De har iakttagit att den tid de har för klienterna 
ökar möjligheten för alla vårdgivare att samverka kring den enskilde. Psykosociala 
funktionsnivån förbättras och nyttjandet av slutenvård minskar. Projektet är på 1 år. 
 

• Sysselsättning för unga – Fyren 
Sysselsättning för unga personer med psykisk funktionsnedsättning, FYREN, har precis 
startat med fem deltagare från Midgård. Det ska vara 12 i gruppen så fler är på väg in. Till 
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den första gruppen ska alla komma från Midgård. Samarbete har inletts med Mellanmålet där 
vissa aktiviteter kommer att ske. Projektet har till uppgift att ta reda på vilka verksamheter de 
unga vill delta i. Om de är intresserade av de redan befintliga som vi har i våra tre stadsdelar 
alt. om det behöver startas nya verksamheter, för att hitta något som kan intressera och 
stimulera dem på ett ändamålsenligt sätt. 
 
Projektet är på 2 år. 
 
Handikapprådet yrkar att nämnden ansöker om tilläggsanslag för att säkerställa att projekten 
kan fortsätta efter projekttiden. Skrivelse angående det kommer senare.   
 
§ 8. Om info till olika grupper med funktionsnedsättning 
Håkan Wiegandt redogjorde för att det inom Socialtjänsten pågår ett nyligen påbörjat arbete 
med att lägga in användarvänlig information på hemsidan. Vidare håller broschyrer på att 
göras för Socialpsykiatriska enheten och Enheten för personer med funktionsnedsättning, 
vilka beräknas vara klara före sommaren.  
 
Staden har vidare en broschyr för det socialpsykiatriska arbetet i staden, som är från 1997, 
och som till stora delar innehåller inaktuell information.  
 
Ledamöterna i rådet framförde att de har erfarenhet av att personal/läkare inom landstinget 
inte ger patienter tillräcklig information om råd och stöd de har rätt och möjlighet att få. 
Handikapprådet stödjer Per-Ola Larssons medborgarförslag om att skicka brev till alla 
personer som är aktuella på Östermalmsmottagningen med information om 
Socialpsykiatriska enhetens verksamhet och resurser.  
 
Handikapprådet föreslår också att förvaltningen annonserar om Socialpsykiatriska enhetens 
verksamhet och resurser.  
 
§ 9. Hur personalen tillämpar stadens handikappolitiska program  
Sedan 2005 ska nämnderna inte längre ha egna handikapplaner, utan allt arbete i stadens 
verksamheter ska genomsyras av Stockholms stads Handikappolitiska program, som ska 
anges i verksamhetsplaner och följas upp i verksamhetsberättelser. Cheferna ska informera 
sin personal om att det är vad som ska gälla i alla verksamheter.  
 
Staden har nyligen bestämt att termen funktionshinder ska bytas ut mot termen 
funktionsnedsättning.   
 
§ 10. Enkät Socialpsykiatrin 
Håkan Wiegandt redogjorde för att den inventering som genomfördes 2004 av norra 
innerstadsdelarna och landstinget tillsammans, av sammanlagt 1709 personer varav 470 
boende på Östermalm, inte gav den information om brukarnas behov som önskats. Klarlagt 
blev att färre personer med psykisk funktionsnedsättning är aktuella på Socialpsykiatriska 
enheten än vad som statistiskt sett borde vara det. 
 
Handikapprådet framförde förslaget att tillskriva de ca 1300 personer som per år är aktuella 
på Östermalmsmottagningen och fråga om deras behov av stöd/insatser. 
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§ 11. Verksamhetsberättelse 2005 
För Socialpsykiatriska enheten har ingen verksamhetsberättelse gjorts p.g.a. chefsbyte och 
vakans i avvaktan den nye chefens tillträde. 
 
För Enheten för personer med funktionsnedsättning har verksamhetsberättelse skrivits som 
fanns med i utskicket. 
 

• Övrig fråga om avlösarservice, som anges i verksamhetsberättelsen för Enheten för 
funktionshindrade 2005, s. 8, rubrik ’Insatser till brukare’, så pågår en ständig översyn 
av såväl avlösarservice som alla andra stödinsatser.  

 
§ 11 b. Tertialrapport 1 (T1) 
Anna-Lena Christensson redogjorde enligt följande: 
 
”Stadsdelen prognostiserar totalt ett underskott om 2 mnkr som beror på bortforsling av snö. 
I det fall förvaltningen beviljas 2 mnkr som sökts från kommunstyrelsen för Kampementet 
kommer stadsdelen att redovisa en budget i balans. 
 
Varje enhet och verksamhet ska redovisa en budget i balans.  
 
Sjukfrånvaron har minskat något och det finns förhoppning om att den tendensen ska hålla i 
sig. Det finns nämndbeslut om projektansökan till ESF-rådet (Europeiska socialfonden) om 
bl.a. insatser för rehabilitering av sjukskriven personal, som skulle kunna medverka till det. 
 
Översyn för ett optimalt lokalnyttjande pågår ständigt. 
 
Vad gäller förskolorna så är det framtida behovet av förskoleplatser svårt att prognostisera då 
det beror på i vilken omfattning enskilt drivna verksamheter etablerar sig i stadsdelen. 
 
Noggrann uppföljning av behoven och biståndsbesluten inom äldreomsorgen och omsorgen 
om personer med funktionsnedsättning pågår ständigt. 
 
Inom äldreomsorgens hemtjänst väljer fler brukare enskilt drivna verksamheter, vilket leder 
till övertalighet inom förvaltningens hemtjänst. 
 
De verksamheter som i bokslut 2005 redovisade överskott, d.v.s. förskola, grundskola och 
Kattrumpstunneln, verkar även i år ha god ekonomi.” 
 
På fråga om Fixartjänst för äldre finns i stadsdelen, så har Äldreomsorgen följande 
information: 
 
”Vaktmästaren Lasse Karlsson hjälper pensionärer som bor i eget boende. I första hand är det 
tänkt för personer som fyllt 75 år och äldre (nämndbeslut). I mån av tid åter han sig även 
uppdrag från alla som fyllt 65 år.” 
 
Anvisningar till T1 fanns med i utskicket. 
 
Utkast till T1 kommer att bifogas protokollet.   
 
Dispositionen till T1 bifogas protokollet. 
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§ 12. Sysselsättning personkrets 3 
Anna-Lena Christensson redogjorde för att det finns planer på ett projekt tillsammans med 
landstinget, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Fryshuset. Projektmedel kan komma 
att sökas från Allmänna Arvsfonden eller ESF-rådet. 
 
Per-Ola Larsson informerade om att kommunstyrelsens handikappråd driver frågan att medel 
ska avsättas i nämnderna för sådan verksamhet. 
 
§ 13. Beredskapsplan 
Irma Mattsson redogjorde för ändringarna i den nya beredskapsplanen.  
 
Några tillägg och förtydliganden har gjorts i planen, men i grunden ligger den gamla planen. 
Under avsnittet 'Kontakter med massmedia/Information' har förvaltningen kompletterat med 
utförligare information avseende informationsinsatser. Vidare har förvaltningen gjort 
klarlägganden avseende ställföreträdare för social insatschef (stadsdelsdirektör) i en 
krissituation. 
 
Ledamöterna fick vid mötet ett exemplar av planen i nuvarande skick.  
 
§ 18. Planärenden 
Anders Lindgren redogjorde för följande planer: 
 

• Restaurangponton utmed Strandvägskajen 
Stockholms hamn har sökt permanent bygglov för att ankra upp en restaurangponton vid 
Skeppar Svinfot på Strandvägskajen. Restaurangen kan ta ca 80 matgäster varav 30 bargäster 
inomhus. Bord och stolar kan ställas på pontondäcket. Förvaltningen är negativ till permanent 
bebyggelse i stadens vatten och avstyrker i utkastet permanent bygglov men är beredd att 
tillstyrka ett tillstånd på 5 år. Restaurangen är tillgänglighetsanpassad. 
 

• Kv Grönland 
Det blir ej bostäder vilket tidigare planerats. Det ska bli träbåtsvarv och ett museum. Området 
kommer att bli mer tillgänglighetsanpassat men avstängt vissa tider. 
 

• Beckholmen 
Det kommer att bli två varv, den stora dockan och ett för skutverksamhet. Området ska 
planläggas för att bli mer tillgängligt för allmänheten, framförallt västra och östra sidan ska 
bli tillgänglig och en servering ska finnas på västra sidan. 
 
I planen anges två förslag på hur tillgänglighetens ska lösas, ett med hiss och ett utan hiss.  
  
Handikapprådet föredrar förslaget utan hiss. 
 

• Detaljplan kring ambassaderna  
Den mark som Tysklands, Japans, USA:s och Storbritanniens ambassader nyttjar för 
närvarande, vill de nu nyttja permanent, vilket förvaltningen tillstyrker i sitt förslag.  
 

• Kv Sparbössan, Engelbrektsgatan/Birger Jarlsgatan 
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Det ska byggas inne på fastighetens gård. Förvaltningen tillstyrker men har synpunkter på att 
nybyggnationen ska anpassas till omgivande byggnation. 
 
§ 19. 2006-336-07 Svar på remiss till kommunstyrelsen om att skolan inte är en 
         frizon för unga brottslingar.  
 
Kerstin Henningsson redogjorde för förslaget från Lotta Edholm (fp) om att kriminalvården 
och Socialtjänsten med automatik ska anmäla kriminella elever till rektor. 
 
Kerstin Henningsson redogjorde för att inom förvaltningen fungerar samverkan mellan 
Socialtjänst och skolan mycket bra. För ungdomar som är aktuella för insatser inom 
Socialtjänsten finns ett pågående samarbete med skolan. Minderåriga d.v.s. under 18 år är inte 
föremål för  insatser inom Kriminalvården utan att Socialtjänsten är inblandad. Sekretesslagen 
förhindrar ett regelmässigt anmälande av elever utan den enskildes medgivande.    
 
Handikapprådet tillstyrker motionen.  
 
§ 20. 2006-420-507 Svar på remiss till kommunstyrelsen om översyn av     
         resursfördelningsmodell för individ- och familjeomsorg samt barn och ungdomar     
 
Kerstin Henningsson redogjorde för förslaget.  
 
Förvaltningen anför i sitt yttrande att det saknas variabler som anger missbruk och barnindex 
t.ex. adopterade barn samt barn föremål för vårdnadstvister.   
  
Handikapprådet ställde sig bakom följande yttrande: 
Förslaget bygger på en rad abstrakta variabler som knappast har relevans till 
funktionshinder. Någon samverkan med handikapporganisationer synes inte har skett under 
arbetet. Därför blir det helt teoretiskt. 
 
Fr.o.m. 2007 bör socialbudgeten i stadsdelarna och staden bygga på de verkliga kostnaderna 
2005 eventuellt 2006 med viss prognos för de sista månaderna. För första tertialen görs en 
uppföljning för eventuell budgetjustering för resten av 2007 etc. Ett speciellt 
högkostnadsskydd görs för stadsdelarna för okända tillkommande kostnader. Ett sådant 
system kommer att leda till en högre kvalitet på omsorgen och på sikt lägre kostnader. Det 
omfattande arbetet med budget enligt nuvarande system kan upphöra och leda till 
verklighetsbaserad budgetuppföljning, där jämförelsen görs mellan de olika åren och de 
verkliga kostnaderna i stället för kostnader mot budget, som faktiskt är en fiktiv jämförelse 
som är helt irrelevant. Som funktionshindrad och skattebetalare är det viktigt att pengar 
används till verksamhet och inte till byråkrati. 
 
Vi föreslår därför att nämnden besvarar remissen med utgångspunkt från detta förslag och 
kraftigt avstyrker det föreslagna systemet.  
 
§ 14. Dagordningen till handikapprådet 
Solveig Blid framförde att det är väldigt många punkter på dagordningen och att hon som 
tjänsteman inte kan stryka punkter som det finns behov från förvaltningen att ta upp eller 
önskemål från ledamöterna att ta upp. Det beslutet måste göras av rådets ledamöter. Enligt 
gällande instruktioner för handikapprådet ska dagordningen/kallelse göras av ordförande och 
vice ordförande. Förvaltningen ger administrativt stöd.  
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Frågan uppkom om det är möjligt att ha fler sammanträden och om förvaltningen kan avsätta 
mer resurser i form av ersättning till ledamöterna och arbetstid för sekreteraren. Solveig Blid 
ska fråga Carina Lundberg Uudelepp. 
 
Handikapprådet ska diskutera frågan om dagordningen på nästa förmöte.   
 
§ 15. Ärenden till handikapprådet, i vilket skick- utkast/färdiga ärenden 
Frågan bordlades. 
 
§ 16. Attityder – bemötande 
Frågan bordlades. 
 
 § 17. Intryck från mötet med nämnden 2006-04-04 (minnesanteckningar från mötet med i 
utskicket) 
Frågan bordlades. 
 
§ 21. Barnfrågor – Skolskjutsar (bordlagd fråga) 
(skrivelse om gällande regler med i utskicket) 
Frågan bordlades. 
 
§ 22. Medborgarförslag om organisation av handikappomsorgen (bordlagd fråga) 
(förslag från Per-Ola Larsson med i utskicket) 
 
I förslaget föreslår Per-Ola Larsson att stadsdelsförvaltningen ska göra om organisationen för 
personer med funktionshinder så att alla funktionshindrade, även psykiskt funktionshindrade, 
oavsett ålder, ska tillhöra samma avdelning/programområde inom stadsdelsförvaltningen.  
 
Frågan bordlades. 
 
§ 23. Aktivitetslistan – ta upp på följande möten 
Frågan bordlades. 
 
§ 24. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Frågan bordlades. 
 
§ 25. Listan på inkommen info 
Frågan bordlades. 
 
§ 26. Skrivelse till kommunstyrelsens handikappråd om socialt handikappade personer 
(förslag från Per-Ola Larsson med i utskicket) 
Frågan bordlades. 
 
27. Övriga frågor 
Se fråga 11 och 11 b. 
 
§ 28. Avslutning  
Mötesordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
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Bilagor: 
1. Dispositionen till T1 
2. Utkast till T1  

 
 
Tillägg 
Vid justering av protokollet 2006-05-09 framkom följande gällande punkt 5 ”Föregående 
protokoll 2006-04-03” och det tillägg som gjorts till punkten: 
 
Mötesordförande 2006-05-03 Margareta Lilliestråle och ordförande vid mötet 2006-04-03 
Agnetha Mbuyamba, har tillsammans diskuterat om det på mötet 2006-04-03 beslutades 
enligt det gjorda tillägget. De är båda av åsikten att det inte beslutades såsom framgår av 
tillägget och anser att tillägget ska strykas från protokollet.    


